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REFERAT AF EKSTRAORDINÆR GENERALFORSAMLING  

SØNDAG DEN 22. NOVEMBER 2020, KL. 13,00,  

I HOLLÆNDERHAVENS FORSAMLINGSHUS, FUGLEBAKKEN 3, 4760 VORDINGBORG 

 

På generalforsamlingen var 28 andelshavere til stede; desuden var 9 repræsenteret ved fuldmagt.  

 

Efter formandens, Robert Melanders, velkomst gik man over til at behandle punkterne på 

dagsordenen, der p.g.a. Corona-restriktionerne ikke nåede at blive afviklet på foreningens ordinære 

generalforsamling den 29. oktober 2020. 

 

DAGSORDEN: 

 

1. VALG AF DIRIGENT, REFERENT OG STEMMETÆLLERE  

 

2. FORSLAG:  
 

a. Bestyrelsens forslag til 5 års strategiplan 2020-2025. Forslaget var vedlagt indkaldelse af den 

14. oktober 2020.  

b. Bestyrelsens forslag til, hvilke udgifter foreningen fremadrettet dækker. Forslaget var 

vedlagt indkaldelse af den 14. oktober 2020.  

c. Bestyrelsens forslag til ændring af vedtægternes § 25, stk. 4. Forslaget var vedlagt 

udsendelsen af revideret dagsorden udsendt den 23. oktober 2020, omdelt den 25. oktober 

2020.  

d. Bestyrelsens forslag om montering af solfilm eller solglas. Forslaget var vedlagt udsendelsen 

af revideret dagsorden udsendt den 23. oktober 2020, omdelt den 25. oktober 2020.  

e. Bestyrelsens forslag om udmeldelse af ABF. Forslaget var vedlagt udsendelsen af revideret 

dagsorden udsendt den 23. oktober 2020, omdelt den 25. oktober 2020.  

f. Forslag fra Rita Olsen om opstilling af boligafgift. Forslaget var vedlagt udsendelsen af 

revideret dagsorden udsendt den 23. oktober 2020, omdelt den 25. oktober 2020.  

g. Forslag fra Britta Jørholt om undersøgelse af byggesjusk. Forslaget er omdelt til alle  

andelshaveres postkasser, samt efterfølgende sendt med post til de andelshavere, som ikke 

bor i bebyggelsen  

h. Forslag fra Britta Jørholt om undersøgelse af udskiftning af badeværelsesgulve. Forslaget er  

omdelt til alle andelshaveres postkasser, samt efterfølgende sendt med post til de 

andelshavere, som ikke bor i bebyggelsen  

i. Forslag fra Britta Jørholt om ”Formandens udskiftning af solglas”. Forslaget er omdelt til alle 
andelshaveres postkasser, samt efterfølgende sendt med post til de andelshavere, som ikke 

bor i bebyggelsen  

j. Forslag fra Britta Jørholt vedrørende Etablering af hyggekrog mm ved Blok K. Forslaget er 

omdelt til alle andelshaveres postkasser, samt efterfølgende sendt med post til de 

andelshavere, som ikke bor i bebyggelsen  
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k. Forslag fra Britta Jørholt vedrørende overdækning eller udskiftning af postkasser. Forslaget 

er omdelt til alle andelshaveres postkasser, samt efterfølgende sendt med post til de 

andelshavere, som ikke bor i bebyggelsen  

l. Forslag fra Britta Jørholt om at pålægge bestyrelsen at deltage i ABF’s kurser om 
bestyrelsesarbejde m. v.. Forslaget er omdelt til alle andelshaveres postkasser, samt 

efterfølgende sendt med post til de andelshavere, som ikke bor i bebyggelsen  

m. Forslag fra Britta Jørholt om bestyrelsens og administrators beføjelser. Forslaget er omdelt 

til alle andelshaveres postkasser, samt efterfølgende sendt med post til de andelshavere, 

som ikke bor i bebyggelsen  

 

3. EVENTUELT.  

 

REFERAT: 

 

Ad 1)  

Jørn Frydenlund, Nova Forvaltning ApS, blev uden modkandidat valgt som dirigent.  

Dirigenten konstaterede herefter, at generalforsamlingen var indkaldt lovligt og rettidigt i henhold 

til vedtægterne, og beslutningsdygtig til punkterne på dagsordenen, herunder også forslag 2 c om 

vedtægtsændring. 
 

Ole Petersen, Stationsvej 79, blev uden modkandidat valgt som referent. 
 

Bjarne Petersen, Stationsvej 77, og Lisbeth Jensen, Stationsvej 31, 1 dør 1, blev uden modkandidater 

valgt som stemmetællere. 

 

Ad 2)  

a) Bestyrelsens forslag til 5 års strategiplan 2020-2025 blev drøftet. 

En enkelt andelshaver mente ikke, at strategiplanen kan bruges til noget. Bestyrelsen ved H. C. 

argumenterede imod synspunktet. En strategiplan er ikke et statisk dokument, men en oversigt over 

og prioritering af kommende arbejder i Havnehaven II. 

35 stemte for bestyrelsens forslag. 2 andelshavere stemte mod. Ingen undlod at stemme.  

Forslaget vedtaget. 

 

b) Efter forelæggelsen af forslag om, hvilke udgifter foreningen fremadrettet dækker, blev der en 

kort drøftelse af nogle af punkterne.  

En andelshaver stillede spørgsmål ved foreningens betaling af låsene, sådan som det er formuleret 

i forslaget, samt til filtrene i lejligheden. 

Bestyrelsen ved Robert Melander svarede, at filtre ikke betales. Ordvalget i den fremlagte plan vil 

blive strammet op. Bestyrelsen ved Morten Aggerholm Petersen forklarede, at det er låsekassen, 

der er tale om. 

En andelshaver spurgte, hvornår der ville være tale om et ødelagt toilet og håndvask? Bestyrelsen 

ved Robert Melander svarede, at man da normalt ikke ødelægger med vilje, for man er ansvarlig 

overfor alle andre andelshavere; men ved uheld dækkes et nyt, via foreningens forsikring af 

porcelænsvaske. 
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En andelshaver mente, at hvis foreningen betaler noget i en lejlighed, så tilhører det foreningen. 

Bestyrelsen ved Morten Aggerholm Petersen svarede, at når drejer sig om fundament eller 

etageadskillelse, så er det andelsforeningen, der skal træde til, da den enkelte andelshaver ikke selv 

må udbedre skader eller mangler dér. 

En andelshaver spurgte ind til gulvene på altanerne. Tidligere har beboere på 1. sal fået olie til 

gulvene; men det ser ud til at bortfalde med det forelagte forslag.  

Bestyrelsen ved Robert Melander svarede, at når olien bortfalder til gulvene på altanen, så er det 

for at begrænse udgifterne for andelsboligforeningen.  

En andelshaver spurgte ind til farven på altanens gulv. 

Bestyrelsen ved H. C. Rasmussen svarede, at selve gulvet på ens altan må man nok selv bestemme; 

men f.eks. ikke gelænderet rundt om altanen. 

En andelshaver forslog, at den forelagte liste kun skulle gælde for et år ad gangen.  

Bestyrelsen ved Robert Melander svarede, at udbedring af badeværelserne ikke er noget, der skal 

blive ved. Robert Melander blev suppleret af bestyrelsesmedlem Morten Aggerholm Petersen, som 

forklarede, at bestyrelsen er ved at få gennemgået samtlige badeværelser, hvor der endnu ikke er 

konstateret problemer. Når de er undersøgt, og der er sket udbedringer, vil der efterfølgende ikke 

være mulighed for at få dækket reparationer af badeværelserne af foreningen. 

Bestyrelsen accepterede forslaget, om at denne liste er gældende et år ad gangen, og at en 

opdateret liste vil blive forelagt på foreningens ordinære generalforsamling hvert år i de kommende 

år. 

37 stemte for forslaget. Ingen stemte imod. Ingen undlod at stemme. 

Forslaget blev enstemmigt vedtaget. 

 

c) Forslaget om ændringen af vedtægternes § 25, stk. 4 blev drøftet. 

En andelshaver kunne ikke indse, at alle mulige, som det blev udtrykt, skulle have fuldmagt, når der 

i §25 stk. 3 står, at de ikke har lov til at deltage i generalforsamlingen.  

Dirigenten imødegik synspunktet, da stk. 4 netop beskriver, at hvis andelshaverne ikke deltager, 

hvem de så kan give fuldmagt til. 

Bestyrelsen ved Robert Melander svarede, at en del andelshavere gerne vil have, at deres ”lejer”, 

f.eks. ens forældre eller børn, fik fuldmagt til at kunne stemme ved en generalforsamling. Ifølge 

forslaget vil den enkelte andelshaver suverænt indenfor rammerne af vedtægterne komme til at 

bestemme, hvem de vil give deres fuldmagt til. 

30 stemte for forslaget om vedtægtsændring. 7 andelshavere stemte imod. Ingen undlod at stemme. 

Forslaget vedtaget. 

 

d) Forslag til retningslinjer for solfilm eller solglas blev drøftet. 

En andelshaver gav udtryk for, at man hermed ikke respekterede tidligere generalforsamlings 

beslutning, hvor man vedtog, at man ikke måtte have solglas. 

Dirigenten svarede, at bestyrelse og administrator naturligvis til enhver tid respekterer alle 

beslutninger, som generalforsamlingen har truffet. Men det udelukker ikke bestyrelsen eller andre 

fra at stille forslag senere, derfor er der ikke noget forkert i det fremlagte forslag. 
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Det blev af både bestyrelsen og dirigent understreget, at bestyrelsen med vedtagelse af forslaget 

får mandat til at udarbejde et forslag, som skal indarbejdes i et forslag til ny husorden for foreningen, 

som så skal forelægges generalforsamlingen. Dette bakkede flere andelshavere op om. 

Forslaget blev enstemmigt vedtaget. 

 

e) Bestyrelsen ved Robert Melander begrundede forslaget om udmeldelse af ABF. Bestyrelsen 

mener ikke, at rådgivningen er god nok, ligesom oplevelsen af deres bestyrelseskurser ikke er positiv, 

og at udgiften for medlemskab er for høj. 

En andelshaver mente, at ABF’s hjemmeside er god til at orientere sig i, og at prisen for 

medlemskabet på ca. 10.000 kr. ikke er højt. 

En anden andelshaver sagde, at vi kan melde os ind i igen, hvis der er behov for det, og det også vil 

være værd at se på, hvad LLO kan tilbyde, og at LLO er langt billigere. 

En andelshaver gav udtryk for, at ABF er en interesseorganisation, som fremmer andelshaver-

foreningernes sag. 

30 stemte for forslag om udmeldelse af ABF. 7 andelshavere stemte mod. Ingen undlod at stemme. 

Forslaget vedtaget. 

 

f) Forslag om en anderledes opstilling af boligafgift blev drøftet. 

Administrator sagde, at han vil udarbejde et konkret forslag til, hvordan opstillingen af boligafgiften 

kan se ud. 

Forslaget blev enstemmigt vedtaget.  

 

g) Forslag om undersøgelse af byggesjusk blev drøftet. 

Bestyrelsen ved H. C. Rasmussen kommenterede forlaget, og sagde, at han håbede på, at man havde 

tillid til at der er nogen i bestyrelsen, som har kendskab til håndværk. Kom herefter med mange 

eksempler på byggesjusk fra bebyggelsens start, som i årenes løb er blevet ordnet. Han tilføjede, at 

der stadigvæk kan dukke eksempler på byggesjusk op, og det er bestyrelsens holdning, at foreningen 

i størst muligt omfang skal varetage de nødvendige udbedringer. 

Forslagsstiller mente, at når foreningen er over 10 år gammel, så kan der ikke længere være tale om 

byggesjusk, men alene slitage. Stillede desuden spørgsmål til, hvorfor bestyrelsen ikke har taget 

højde for arbejdet i budgettet? Det er den enkelte andelshaver, der har ansvaret for udbedringen, 

mente forslagsstilleren, som mener, at der er tale om indvendig vedligeholdelse. 

3 stemte for forslaget. 32 andelshavere stemte imod. 2 undlod at stemme. 

Forslaget forkastet. 

 

h) Forslagsstiller frafaldt forslaget. 

 

 

i)  Forslag om reetablering af formandens solglas blev drøftet ganske kort. 

 

5 stemte for forslaget. 26 andelshavere stemte imod. 3 undlod at stemme. 3 ugyldige. 

Forslaget forkastet. 
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j) Forslag om fjernelse af hyggekrog ved blok K blev præciseret af dirigenten, hvilket ikke affødte 

kommentar. 

9 stemte for forslaget. 26 andelshavere stemte mod. 2 undlod at stemme. 

Forslaget forkastet. 

 

k) Forslag om postkasser blev drøftet. 

Bestyrelsen ved H.C. Rasmussen forklarede, at godt nok har der været talt om indkøb af nye 

postkasser i flere år; men da postvæsnet igennem alle disse år er kommet med flere forskellige 

udmeldinger om, hvordan udbringningen af post i fremtiden ville komme til at ske, har det ikke 

været nemt for bestyrelsen at træffe endelig beslutning om nye postkasser. Derfor afventes nyt fra 

Post Nord. Derimod har bestyrelsen forsøgt at udbedre gener ved de nuværende postkasser ved at 

have fået dem overdækket, så posten ikke bliver våd. Hvis andelshavere oplever at deres post bliver 

våd i postkassen, eller posten ikke er beskyttet, bedes de kontakte bestyrelsen, som vil sørge for at 

udbedre det.  

Forslagsstiller mente, at postkasserne er så grimme, at de skal udskiftes nu. 

6 stemte for forslaget. 31 andelshavere stemte imod. Ingen undlod at stemme. 

Forslaget forkastet. 

 

l) Forslaget bortfalder, da forsamlingen under dagens punkt 2 e har vedtaget at melde foreningen 

ud af ABF. 

 

m) Som indledning til drøftelse af forslaget gav dirigenten udtryk for, at selvfølgelig skal 

kommunikation i foreningen foregå i en god tone. Det gælder naturligvis også kommunikation 

imellem andelshavere og bestyrelsen samt administrator. Dette har alle ansvaret for. 

Dirigenten understregede, at henvendelse til bestyrelsen ikke skal sendes til de enkelte bestyrelses-

medlemmers private mailadresser, men skal ske enten til foreningens officielle mailadresse: 

havnehaven@gmail.com, eller til administrators mailadresse: mail@nova.dk, eller som brev lagt i 

bestyrelsens postkasse ved indgangen til fællesskuret.  

Alle, også forslagsstiller, var enig i de fremførte synspunktet. Punktet blev frafaldet. 

 

Ad 3)  

En andelshaver foreslog, at bestyrelsen skulle se på nedlæggelse eller flytning af petanquebanen og 

erstatte pladsen med ekstra P-pladser. 

Der blev spurgt ind til, hvad der er sket med det store festtelt. Bestyrelsen ved Robert Melander 

forklarede, at teltet var delvist spist op af mus og derfor kasseret. 

Formand for bestyrelsen Robert Melander spurgte direkte Britta Jørholt, om hun ville klage videre 

over ordlyden i den nye husorden om trailere og campingvogne m.m.. Britta Jørholt svarede, at det 

vil hun ikke. Bestyrelsen vil kontakte Vordingborg kommune om at nå frem til en løsning, som alle i 

foreningen vil være tilfredse med, men det blev også påpeget, at det ikke er sikkert, at det vil kunne 

lade sig gøre. 
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En andelshaver gav udtryk for glæde over, at der er kommet skilte med fartbegrænsning op på kun 

15 km/t i Havnehaven II. Flere gav udtryk for samme holdning. 

 

Dirigenten sluttede med at udtrykke tak til de tilstedeværende for god ro og orden under 

generalforsamlingen, som sluttede kl. 15.30.  

 

 

Vordingborg, den 22. november 2020 

 

Bestyrelsen: 

 

 

Robert Melander          Morten Aggerholm Petersen  Ole Petersen            

 

 

Randi Sophie Petersen   H. C. Rasmussen          

 

 

 

 

Dirigent: 

 

 

Jørn Frydenlund 
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REFERAT AF EKSTRAORDINÆR GENERALFORSAMLING  



SØNDAG DEN 22. NOVEMBER 2020, KL. 13,00,  



I HOLLÆNDERHAVENS FORSAMLINGSHUS, FUGLEBAKKEN 3, 4760 VORDINGBORG 



 



På generalforsamlingen var 28 andelshavere til stede; desuden var 9 repræsenteret ved fuldmagt.  



 



Efter formandens, Robert Melanders, velkomst gik man over til at behandle punkterne på 



dagsordenen, der p.g.a. Corona-restriktionerne ikke nåede at blive afviklet på foreningens ordinære 



generalforsamling den 29. oktober 2020. 



 



DAGSORDEN: 



 



1. VALG AF DIRIGENT, REFERENT OG STEMMETÆLLERE  



 



2. FORSLAG:  
 



a. Bestyrelsens forslag til 5 års strategiplan 2020-2025. Forslaget var vedlagt indkaldelse af den 



14. oktober 2020.  



b. Bestyrelsens forslag til, hvilke udgifter foreningen fremadrettet dækker. Forslaget var 



vedlagt indkaldelse af den 14. oktober 2020.  



c. Bestyrelsens forslag til ændring af vedtægternes § 25, stk. 4. Forslaget var vedlagt 



udsendelsen af revideret dagsorden udsendt den 23. oktober 2020, omdelt den 25. oktober 



2020.  



d. Bestyrelsens forslag om montering af solfilm eller solglas. Forslaget var vedlagt udsendelsen 



af revideret dagsorden udsendt den 23. oktober 2020, omdelt den 25. oktober 2020.  



e. Bestyrelsens forslag om udmeldelse af ABF. Forslaget var vedlagt udsendelsen af revideret 



dagsorden udsendt den 23. oktober 2020, omdelt den 25. oktober 2020.  



f. Forslag fra Rita Olsen om opstilling af boligafgift. Forslaget var vedlagt udsendelsen af 



revideret dagsorden udsendt den 23. oktober 2020, omdelt den 25. oktober 2020.  



g. Forslag fra Britta Jørholt om undersøgelse af byggesjusk. Forslaget er omdelt til alle  



andelshaveres postkasser, samt efterfølgende sendt med post til de andelshavere, som ikke 



bor i bebyggelsen  



h. Forslag fra Britta Jørholt om undersøgelse af udskiftning af badeværelsesgulve. Forslaget er  



omdelt til alle andelshaveres postkasser, samt efterfølgende sendt med post til de 



andelshavere, som ikke bor i bebyggelsen  



i. Forslag fra Britta Jørholt om ”Formandens udskiftning af solglas”. Forslaget er omdelt til alle 
andelshaveres postkasser, samt efterfølgende sendt med post til de andelshavere, som ikke 



bor i bebyggelsen  



j. Forslag fra Britta Jørholt vedrørende Etablering af hyggekrog mm ved Blok K. Forslaget er 



omdelt til alle andelshaveres postkasser, samt efterfølgende sendt med post til de 



andelshavere, som ikke bor i bebyggelsen  
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k. Forslag fra Britta Jørholt vedrørende overdækning eller udskiftning af postkasser. Forslaget 



er omdelt til alle andelshaveres postkasser, samt efterfølgende sendt med post til de 



andelshavere, som ikke bor i bebyggelsen  



l. Forslag fra Britta Jørholt om at pålægge bestyrelsen at deltage i ABF’s kurser om 
bestyrelsesarbejde m. v.. Forslaget er omdelt til alle andelshaveres postkasser, samt 



efterfølgende sendt med post til de andelshavere, som ikke bor i bebyggelsen  



m. Forslag fra Britta Jørholt om bestyrelsens og administrators beføjelser. Forslaget er omdelt 



til alle andelshaveres postkasser, samt efterfølgende sendt med post til de andelshavere, 



som ikke bor i bebyggelsen  



 



3. EVENTUELT.  



 



REFERAT: 



 



Ad 1)  



Jørn Frydenlund, Nova Forvaltning ApS, blev uden modkandidat valgt som dirigent.  



Dirigenten konstaterede herefter, at generalforsamlingen var indkaldt lovligt og rettidigt i henhold 



til vedtægterne, og beslutningsdygtig til punkterne på dagsordenen, herunder også forslag 2 c om 



vedtægtsændring. 
 



Ole Petersen, Stationsvej 79, blev uden modkandidat valgt som referent. 
 



Bjarne Petersen, Stationsvej 77, og Lisbeth Jensen, Stationsvej 31, 1 dør 1, blev uden modkandidater 



valgt som stemmetællere. 



 



Ad 2)  



a) Bestyrelsens forslag til 5 års strategiplan 2020-2025 blev drøftet. 



En enkelt andelshaver mente ikke, at strategiplanen kan bruges til noget. Bestyrelsen ved H. C. 



argumenterede imod synspunktet. En strategiplan er ikke et statisk dokument, men en oversigt over 



og prioritering af kommende arbejder i Havnehaven II. 



35 stemte for bestyrelsens forslag. 2 andelshavere stemte mod. Ingen undlod at stemme.  



Forslaget vedtaget. 



 



b) Efter forelæggelsen af forslag om, hvilke udgifter foreningen fremadrettet dækker, blev der en 



kort drøftelse af nogle af punkterne.  



En andelshaver stillede spørgsmål ved foreningens betaling af låsene, sådan som det er formuleret 



i forslaget, samt til filtrene i lejligheden. 



Bestyrelsen ved Robert Melander svarede, at filtre ikke betales. Ordvalget i den fremlagte plan vil 



blive strammet op. Bestyrelsen ved Morten Aggerholm Petersen forklarede, at det er låsekassen, 



der er tale om. 



En andelshaver spurgte, hvornår der ville være tale om et ødelagt toilet og håndvask? Bestyrelsen 



ved Robert Melander svarede, at man da normalt ikke ødelægger med vilje, for man er ansvarlig 



overfor alle andre andelshavere; men ved uheld dækkes et nyt, via foreningens forsikring af 



porcelænsvaske. 
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En andelshaver mente, at hvis foreningen betaler noget i en lejlighed, så tilhører det foreningen. 



Bestyrelsen ved Morten Aggerholm Petersen svarede, at når drejer sig om fundament eller 



etageadskillelse, så er det andelsforeningen, der skal træde til, da den enkelte andelshaver ikke selv 



må udbedre skader eller mangler dér. 



En andelshaver spurgte ind til gulvene på altanerne. Tidligere har beboere på 1. sal fået olie til 



gulvene; men det ser ud til at bortfalde med det forelagte forslag.  



Bestyrelsen ved Robert Melander svarede, at når olien bortfalder til gulvene på altanen, så er det 



for at begrænse udgifterne for andelsboligforeningen.  



En andelshaver spurgte ind til farven på altanens gulv. 



Bestyrelsen ved H. C. Rasmussen svarede, at selve gulvet på ens altan må man nok selv bestemme; 



men f.eks. ikke gelænderet rundt om altanen. 



En andelshaver forslog, at den forelagte liste kun skulle gælde for et år ad gangen.  



Bestyrelsen ved Robert Melander svarede, at udbedring af badeværelserne ikke er noget, der skal 



blive ved. Robert Melander blev suppleret af bestyrelsesmedlem Morten Aggerholm Petersen, som 



forklarede, at bestyrelsen er ved at få gennemgået samtlige badeværelser, hvor der endnu ikke er 



konstateret problemer. Når de er undersøgt, og der er sket udbedringer, vil der efterfølgende ikke 



være mulighed for at få dækket reparationer af badeværelserne af foreningen. 



Bestyrelsen accepterede forslaget, om at denne liste er gældende et år ad gangen, og at en 



opdateret liste vil blive forelagt på foreningens ordinære generalforsamling hvert år i de kommende 



år. 



37 stemte for forslaget. Ingen stemte imod. Ingen undlod at stemme. 



Forslaget blev enstemmigt vedtaget. 



 



c) Forslaget om ændringen af vedtægternes § 25, stk. 4 blev drøftet. 



En andelshaver kunne ikke indse, at alle mulige, som det blev udtrykt, skulle have fuldmagt, når der 



i §25 stk. 3 står, at de ikke har lov til at deltage i generalforsamlingen.  



Dirigenten imødegik synspunktet, da stk. 4 netop beskriver, at hvis andelshaverne ikke deltager, 



hvem de så kan give fuldmagt til. 



Bestyrelsen ved Robert Melander svarede, at en del andelshavere gerne vil have, at deres ”lejer”, 



f.eks. ens forældre eller børn, fik fuldmagt til at kunne stemme ved en generalforsamling. Ifølge 



forslaget vil den enkelte andelshaver suverænt indenfor rammerne af vedtægterne komme til at 



bestemme, hvem de vil give deres fuldmagt til. 



30 stemte for forslaget om vedtægtsændring. 7 andelshavere stemte imod. Ingen undlod at stemme. 



Forslaget vedtaget. 



 



d) Forslag til retningslinjer for solfilm eller solglas blev drøftet. 



En andelshaver gav udtryk for, at man hermed ikke respekterede tidligere generalforsamlings 



beslutning, hvor man vedtog, at man ikke måtte have solglas. 



Dirigenten svarede, at bestyrelse og administrator naturligvis til enhver tid respekterer alle 



beslutninger, som generalforsamlingen har truffet. Men det udelukker ikke bestyrelsen eller andre 



fra at stille forslag senere, derfor er der ikke noget forkert i det fremlagte forslag. 
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Det blev af både bestyrelsen og dirigent understreget, at bestyrelsen med vedtagelse af forslaget 



får mandat til at udarbejde et forslag, som skal indarbejdes i et forslag til ny husorden for foreningen, 



som så skal forelægges generalforsamlingen. Dette bakkede flere andelshavere op om. 



Forslaget blev enstemmigt vedtaget. 



 



e) Bestyrelsen ved Robert Melander begrundede forslaget om udmeldelse af ABF. Bestyrelsen 



mener ikke, at rådgivningen er god nok, ligesom oplevelsen af deres bestyrelseskurser ikke er positiv, 



og at udgiften for medlemskab er for høj. 



En andelshaver mente, at ABF’s hjemmeside er god til at orientere sig i, og at prisen for 



medlemskabet på ca. 10.000 kr. ikke er højt. 



En anden andelshaver sagde, at vi kan melde os ind i igen, hvis der er behov for det, og det også vil 



være værd at se på, hvad LLO kan tilbyde, og at LLO er langt billigere. 



En andelshaver gav udtryk for, at ABF er en interesseorganisation, som fremmer andelshaver-



foreningernes sag. 



30 stemte for forslag om udmeldelse af ABF. 7 andelshavere stemte mod. Ingen undlod at stemme. 



Forslaget vedtaget. 



 



f) Forslag om en anderledes opstilling af boligafgift blev drøftet. 



Administrator sagde, at han vil udarbejde et konkret forslag til, hvordan opstillingen af boligafgiften 



kan se ud. 



Forslaget blev enstemmigt vedtaget.  



 



g) Forslag om undersøgelse af byggesjusk blev drøftet. 



Bestyrelsen ved H. C. Rasmussen kommenterede forlaget, og sagde, at han håbede på, at man havde 



tillid til at der er nogen i bestyrelsen, som har kendskab til håndværk. Kom herefter med mange 



eksempler på byggesjusk fra bebyggelsens start, som i årenes løb er blevet ordnet. Han tilføjede, at 



der stadigvæk kan dukke eksempler på byggesjusk op, og det er bestyrelsens holdning, at foreningen 



i størst muligt omfang skal varetage de nødvendige udbedringer. 



Forslagsstiller mente, at når foreningen er over 10 år gammel, så kan der ikke længere være tale om 



byggesjusk, men alene slitage. Stillede desuden spørgsmål til, hvorfor bestyrelsen ikke har taget 



højde for arbejdet i budgettet? Det er den enkelte andelshaver, der har ansvaret for udbedringen, 



mente forslagsstilleren, som mener, at der er tale om indvendig vedligeholdelse. 



3 stemte for forslaget. 32 andelshavere stemte imod. 2 undlod at stemme. 



Forslaget forkastet. 



 



h) Forslagsstiller frafaldt forslaget. 



 



 



i)  Forslag om reetablering af formandens solglas blev drøftet ganske kort. 



 



5 stemte for forslaget. 26 andelshavere stemte imod. 3 undlod at stemme. 3 ugyldige. 



Forslaget forkastet. 
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j) Forslag om fjernelse af hyggekrog ved blok K blev præciseret af dirigenten, hvilket ikke affødte 



kommentar. 



9 stemte for forslaget. 26 andelshavere stemte mod. 2 undlod at stemme. 



Forslaget forkastet. 



 



k) Forslag om postkasser blev drøftet. 



Bestyrelsen ved H.C. Rasmussen forklarede, at godt nok har der været talt om indkøb af nye 



postkasser i flere år; men da postvæsnet igennem alle disse år er kommet med flere forskellige 



udmeldinger om, hvordan udbringningen af post i fremtiden ville komme til at ske, har det ikke 



været nemt for bestyrelsen at træffe endelig beslutning om nye postkasser. Derfor afventes nyt fra 



Post Nord. Derimod har bestyrelsen forsøgt at udbedre gener ved de nuværende postkasser ved at 



have fået dem overdækket, så posten ikke bliver våd. Hvis andelshavere oplever at deres post bliver 



våd i postkassen, eller posten ikke er beskyttet, bedes de kontakte bestyrelsen, som vil sørge for at 



udbedre det.  



Forslagsstiller mente, at postkasserne er så grimme, at de skal udskiftes nu. 



6 stemte for forslaget. 31 andelshavere stemte imod. Ingen undlod at stemme. 



Forslaget forkastet. 



 



l) Forslaget bortfalder, da forsamlingen under dagens punkt 2 e har vedtaget at melde foreningen 



ud af ABF. 



 



m) Som indledning til drøftelse af forslaget gav dirigenten udtryk for, at selvfølgelig skal 



kommunikation i foreningen foregå i en god tone. Det gælder naturligvis også kommunikation 



imellem andelshavere og bestyrelsen samt administrator. Dette har alle ansvaret for. 



Dirigenten understregede, at henvendelse til bestyrelsen ikke skal sendes til de enkelte bestyrelses-



medlemmers private mailadresser, men skal ske enten til foreningens officielle mailadresse: 



havnehaven@gmail.com, eller til administrators mailadresse: mail@nova.dk, eller som brev lagt i 



bestyrelsens postkasse ved indgangen til fællesskuret.  



Alle, også forslagsstiller, var enig i de fremførte synspunktet. Punktet blev frafaldet. 



 



Ad 3)  



En andelshaver foreslog, at bestyrelsen skulle se på nedlæggelse eller flytning af petanquebanen og 



erstatte pladsen med ekstra P-pladser. 



Der blev spurgt ind til, hvad der er sket med det store festtelt. Bestyrelsen ved Robert Melander 



forklarede, at teltet var delvist spist op af mus og derfor kasseret. 



Formand for bestyrelsen Robert Melander spurgte direkte Britta Jørholt, om hun ville klage videre 



over ordlyden i den nye husorden om trailere og campingvogne m.m.. Britta Jørholt svarede, at det 



vil hun ikke. Bestyrelsen vil kontakte Vordingborg kommune om at nå frem til en løsning, som alle i 



foreningen vil være tilfredse med, men det blev også påpeget, at det ikke er sikkert, at det vil kunne 



lade sig gøre. 
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En andelshaver gav udtryk for glæde over, at der er kommet skilte med fartbegrænsning op på kun 



15 km/t i Havnehaven II. Flere gav udtryk for samme holdning. 



 



Dirigenten sluttede med at udtrykke tak til de tilstedeværende for god ro og orden under 



generalforsamlingen, som sluttede kl. 15.30.  



 



 



Vordingborg, den 22. november 2020 



 



Bestyrelsen: 



 



 



Robert Melander          Morten Aggerholm Petersen  Ole Petersen            



 



 



Randi Sophie Petersen   H. C. Rasmussen          



 



 



 



 



Dirigent: 



 



 



Jørn Frydenlund 



T
h
is



 d
o
c
u
m



e
n
t 



h
a
s
 e



s
ig



n
a
tu



r 
A



g
re



e
m



e
n
t-



ID
: 



c
2
2
d
b
fd



6
z
R



T
2
4
1
0
8
2



2
4



1








				2020-11-25T08:33:56+0100

		København, DK

		Sealed by esignatur










  
 
 
 
 
 
 jz+EqFWBLmaTo8OIWJDshdfAtOSy0IfbFDpJGQo5vpw=


 
icRUjXsBdTYcM3GRNYFOd2g0/gUHq6aqABNgd9Kxbo8KbJXx1N2J6kh6IuEfx6A3K2ZnSvY44kaE
B72Y44LjFSLxH8tk3/CKYKhfMgj/d4bhi3lJGb6Jc3rIuZUThrPzywMIUK7sGzClQvlKBhWv4XQJ
AOorbUSNgMjUPPd0USEkFplow/Zqji5EYB+RbVTXpbwY+rl2RBSUJvjQcuVS2AZYK3t4um/y1y4S
Z+u2sioCwpeRNyoBh1uRoNis/detQPCJFTw4RtWct9OfTaCuw4OKL7hT3cl0NcA9RJOoQuKvVieB
lsz7zPN/mE5BgcGO+HzDsUlkQ3LllO/FATN1IQ==

 
 
  
  
   
  signtext 
  RequestIssuer ZXNpZ25hdHVyIERLIEFwUw==
  action sign
  useragent TW96aWxsYS81LjAgKExpbnV4OyBBbmRyb2lkIDk7IFRBLTEwNTMpIEFwcGxlV2ViS2l0LzUzNy4zNiAoS0hUTUwsIGxpa2UgR2Vja28pIENocm9tZS84Ni4wLjQyNDAuMTk4IE1vYmlsZSBTYWZhcmkvNTM3LjM2
  challenge -3344483216330772080
  hashsumB c22dbfd6zRT241082241/SHA512/007E8EF1D4024D481F307B586F38065436441D722BEFDFDF2FCF5ED388002F278A52B341A0E4B3295D87CB363F5BD987CB4E9DAE42AE75460FE675EFA82B9874
  TimeStamp MjAyMC0xMS0yNCAyMTowMjoxNSswMTAw




  
 
 
 
 
 
 BYLyes0z7VLP0zxCv10/BmPOGYq+2fjNIH4LndLl7Os=


 
sivFrbqVf23fqsQQ+lPybRyV2dIqRyL25zwised6dg6zYPybPwysC1ox5lwVLbCGlqLNAOfCp+jb
v8RXVGfa7fiwO5S115sAnUKQk1BYHW9r3cjItyPGfkoX96B29pcrTjYaf9FJ5U4ktx4Dnd32dHF/
LRp8X4OCR4tex7/hfD4bGEmCghdIkHnW4ayjl1fZ6c3zzG97vWSsf0pPwpIuLryGVSwus8+4UQcg
MKiJfoPBMuOSRfyYjkxkD1ajz4n1Yq92DvQG1i6IxDuIJ6jqsQjbghGquXEBdilU/tiV4XaZIOWM
COzOSa2Jz8g3lY0hacq5spwzrKnHsvJz9YN82Q==

 
 
  
  
   
  signtext 
  RequestIssuer ZXNpZ25hdHVyIERLIEFwUw==
  action sign
  useragent TW96aWxsYS81LjAgKFdpbmRvd3MgTlQgMTAuMDsgV2luNjQ7IHg2NCkgQXBwbGVXZWJLaXQvNTM3LjM2IChLSFRNTCwgbGlrZSBHZWNrbykgQ2hyb21lLzg2LjAuNDI0MC4xOTggU2FmYXJpLzUzNy4zNg==
  challenge -118574712575606359
  hashsumB c22dbfd6zRT241082241/SHA512/007E8EF1D4024D481F307B586F38065436441D722BEFDFDF2FCF5ED388002F278A52B341A0E4B3295D87CB363F5BD987CB4E9DAE42AE75460FE675EFA82B9874
  TimeStamp MjAyMC0xMS0yNSAwODozMzozNSswMTAw




  
 
 
 
 
 
 T6KEdqur5/dn5zGQNkSrqUvH1SeulQBQd7hv9XmdYnA=


 
VGlCFDl44sNy1nm926WxHPeaKaJuYccdsi1GQAdeBZmXOQ2egSFzDNzP1FWw1dxEQnqwNFOtNx0G
pJEZIEeqgsulTX4t8bZyo/TW8HefFj8viqNE9yLme6VPiVV8OvXPWZP/3PRRjKi2UcXLb+lcRgqk
Sk28phx9mqH8xZEYgPCfsb+Kchy1DxCEMyP7emg2SJ2K17wruNTUWoDjUIvQzMMqWiXnf0BgVD13
XF0wu515HcclqQUYX18KgxsQ+oRdH3ELITO2iL8R5BXQKGqtXS97r+pmJnyZ3bcT0V6Jw7UM9iib
pip7QwP9FW4S9u5cJ0QTbbcuGYsAuXaRYzP19Q==

 
 
  
  
   
  signtext 
  RequestIssuer ZXNpZ25hdHVyIERLIEFwUw==
  action sign
  useragent TW96aWxsYS81LjAgKExpbnV4OyBBbmRyb2lkIDEwOyBTQU1TVU5HIFNNLUc5ODFCKSBBcHBsZVdlYktpdC81MzcuMzYgKEtIVE1MLCBsaWtlIEdlY2tvKSBTYW1zdW5nQnJvd3Nlci8xMy4wIENocm9tZS84My4wLjQxMDMuMTA2IE1vYmlsZSBTYWZhcmkvNTM3LjM2
  challenge -4838608940522841449
  hashsumB c22dbfd6zRT241082241/SHA512/007E8EF1D4024D481F307B586F38065436441D722BEFDFDF2FCF5ED388002F278A52B341A0E4B3295D87CB363F5BD987CB4E9DAE42AE75460FE675EFA82B9874
  TimeStamp MjAyMC0xMS0yNCAxNzoxODozNiswMTAw




  
 
 
 
 
 
 p1eyUdNoMB7RjwLoLmC5xxH7JecpPOuAIR61LfDLjvw=


 
t9/vrewKoRiM+NmVlJqWoWgPPcHw2GZTdF4Ui3AUZ/dEpsImRU6KXs1GcEBOc2JKwM5+euvw6Td1
Sob3rL4EN+Codseib4YeiN4R37krVxDrw+6EgTKUx0EfTI3a/EA5VAYrHPZG2pse8fy4UqQStP9H
OV/mtXeejGO798C/s5fxK/gbGIYKQKM8Pt+PDrzfDkprJyOfY/HeTdt7gODIH2OT/DJbQghxoNWk
PoaHXRT05hcl7WhDMJvg4pp9CiRmEboJ8PybcmennwIXT9Y/La2q3opTvPQ63gDsZmjRW3eDBQ26
//Aj6c4Sozc295wJ9F26prySoPgrONOA4bGZAA==

 
 
  
  
   
  signtext 
  RequestIssuer ZXNpZ25hdHVyIERLIEFwUw==
  action sign
  useragent TW96aWxsYS81LjAgKFdpbmRvd3MgTlQgNi4xOyBXaW42NDsgeDY0KSBBcHBsZVdlYktpdC81MzcuMzYgKEtIVE1MLCBsaWtlIEdlY2tvKSBDaHJvbWUvODYuMC40MjQwLjE5OCBTYWZhcmkvNTM3LjM2
  challenge 6943110432621141359
  hashsumB c22dbfd6zRT241082241/SHA512/007E8EF1D4024D481F307B586F38065436441D722BEFDFDF2FCF5ED388002F278A52B341A0E4B3295D87CB363F5BD987CB4E9DAE42AE75460FE675EFA82B9874
  TimeStamp MjAyMC0xMS0yNCAxNzo1MjoxOSswMTAw




  
 
 
 
 
 
 9EcKS3As6sfQfQYDyHroAtfr8uyT4L5CJIK1zKU9pDI=


 
az/3WwfQvK79hx6LRXPZsLmyGoyy8T/CD9fpuE/YhX0tfDTr0orljH9/900pPHkP3SSPuhL1C/41
uWGZ/cSE3BdvdF75NQKhTfR2IP3Jf8doEdmm6EPWxoqhoUqM5reHGr09EyVl2eaUkp0/Bmgzxydl
I7k27gkCqxWtKh9DBfOI5vmSIG8X/vW4rBUTF3F4JBYMKMFF+3hAM7d0GSLVz7YAJP8LF/SezRA6
yuQ+18DZXfMaDlvW4jDcNUNoZ23/MylesX9ckxGn/olnuRnhZyIR4TGDd71/SKlz2313gzO45yS3
rof6IX0TdnPTlHyUjrdkQW1mrhS7RtkgBwwNWw==

 
 
 =


 
  
   
  signtext 
  RequestIssuer ZXNpZ25hdHVyIERLIEFwUw==
  action sign
  useragent TW96aWxsYS81LjAgKFdpbmRvd3MgTlQgMTAuMDsgV2luNjQ7IHg2NCkgQXBwbGVXZWJLaXQvNTM3LjM2IChLSFRNTCwgbGlrZSBHZWNrbykgQ2hyb21lLzg3LjAuNDI4MC42NiBTYWZhcmkvNTM3LjM2IEVkZy84Ny4wLjY2NC40MQ==
  challenge 4721630955556201833
  hashsumB c22dbfd6zRT241082241/SHA512/007E8EF1D4024D481F307B586F38065436441D722BEFDFDF2FCF5ED388002F278A52B341A0E4B3295D87CB363F5BD987CB4E9DAE42AE75460FE675EFA82B9874
  TimeStamp MjAyMC0xMS0yNCAxODoxODo1NyswMTAw




  
 
 
 
 
 
 IMnoD3Db+7+1n4zawmdgXWu167cZyU6dhWJVPksSHCQ=


 
Gl0yQy3hbwOdWEqd04l1BEwC5YCyK2uX15esobnn4XI1dsLSLDgx/6gu4JqrnRcfMfOZ5qtD7aRL
V8DUu1NSMFITHGi2lUgenb3lUzmnq4Eh3ZDuxAFqzKVfr9tI5UQ3hmsZBgMQ5ZZ/ckOVFd1bsLdW
rSR6EsjAx2BZTN8/kbgXB7uIznMQ/e7inXLVcXqCLO5ZtkYBj6u7OqvwXn+nTFz7XtKg9YK3RwTl
oKSdlP6xHjACM2YeeOYJp3lkFEDcOAqyw2v1EAlGkaucAWimsWCR8+NgetneZ7mFgBl2lQXpE/1a
oyRO0Z184q0iVALwGMOJGbwbe+2SkrsmhpMtLg==

 
 
  
  
   
  signtext 
  RequestIssuer ZXNpZ25hdHVyIERLIEFwUw==
  action sign
  useragent TW96aWxsYS81LjAgKE1hY2ludG9zaDsgSW50ZWwgTWFjIE9TIFggMTBfMTVfNikgQXBwbGVXZWJLaXQvNjA1LjEuMTUgKEtIVE1MLCBsaWtlIEdlY2tvKSBWZXJzaW9uLzE0LjAuMSBTYWZhcmkvNjA1LjEuMTU=
  challenge 943008814932536133
  hashsumB c22dbfd6zRT241082241/SHA512/007E8EF1D4024D481F307B586F38065436441D722BEFDFDF2FCF5ED388002F278A52B341A0E4B3295D87CB363F5BD987CB4E9DAE42AE75460FE675EFA82B9874
  TimeStamp MjAyMC0xMS0yNCAxNzoxOToyOSswMTAw
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